
ICES’ kvoteråd for
2011 for Nordsjøen
Nordsjøsild 
Anbefalt kvote 2011: 188 900t. 
Anbefalt kvote 2010: 164 300t. 
Avtalt kvote 2010: 164 300t. 

Torsk i Nordsjøen 
Anbefalt kvote 2011: 32 240t. land.
Anbefalt kvote 2010: 40 300t. land.
Avtalt kvote 2010: 40 300t. land.

Sei i Nordsjøen 
Anbefalt kvote 2011: 103 000t. land.
Anbefalt kvote 2010: 118 000t. land.
Avtalt kvote 2010: 118 000t. land.

Hvitting i Nordsjøen 
Anbefalt kvote 2011: 12 700t. konsumland.
Anbefalt kvote 2010: 6 800t. konsumland.
Avtalt kvote 2010: 12 900t. konsumland.

Hyse i Nordsjøen 
Anbefalt kvote 2011: 36 000t. land.
Anbefalt kvote 2010: 42 000t. land.
Avtalt kvote 2010: 42 000t. land.

Rødspette i Nordsjøen 
Anbefalt kvote 2011: 64 200t. land.
Anbefalt kvote 2010: 63 800t. land.
Avtalt kvote 2010: 63 800t. land.

Øyepål 
Dette er oppdatering av råd for innev. år. 
Anbefalt kvote 2010: 434 000t. land.  
(foreløpig råd for 2010 var 307 000t.)

Anbefalt kvote 2009: 157 000t. land.

Rødspette og øyepål
Den samme effekten ser man 
på rødspette. Der kunne kvota 
vært på det dobbelte til neste 
år basert på føre var-regler. 
Men med maksimalt langtids-
utbytte som utgangspunkt, lig-

ger kvotene til neste år an til å 
bli på årets nivå. Til gjengjeld 
går dødeligheten i bestanden 
ned, noe man forutsettes å 
tjene på i det lange løp.  Be-
standene det nå kommer råd 

på for 2011 er torsk, sei, hyse, 
rødspette, hvitting, og nordsjø-
sild, samt oppdatert kvoteråd 
for inneværende år for øyepål. 
Asgeir Aglen trekker frem 
øyepål som et annet lyspunkt. 

For øyepål er det oppdaterte 
rådet for inneværende år over 
dobbelt så stort som rådet for 
2009, og om lag 40 prosent 
over det midlertidige rådet 
for 2010. – Her bruker vi den 

samme forvaltningsmodel-
len som på lodde, noe som 
innebærer at vi skal kunne 
fiske på alt det som overskyter 
et visst nivå på gytebestanden, 
forklarer Aglen.

Lyspunkt for krisetorsken

Terje Jensen
Harstad

Dette går fram av kvoterådene 
for nordsjøbestandene som hav-
forskerne la fram sist fredag. 

I fjor ble det kastet ut 14.600 
tonn torsk i Nordsjøen, i hen-
hold til havforskernes bereg-
ninger. Det eneste lyspunktet 
i all elendigheten er at havfor-
skerne hadde trodd det ville gå 

mye verre. De hadde lagt inn 
nesten det dobbelte – 26.000 
tonn i de kalkylene de hadde 
laget, og som lå til grunn for ei 
kvoteanbefalning for innevæ-
rende år på 40.300 tonn.

Sløseri
Nå anbefaler de ei kvote for 2011 
på 32.240 tonn. Med et slikt 
nivå på landingene, regner de 
med at det nærmest automatisk 
vil gå med 18.000 tonn i form av 
utkast i dette som er et utpreget 
blandingsfiske og hvor torsken 
kommer med, enten man har 
kvote på den eller ikke. 

Det er snakk om et formida-
belt sløseri. Uten utkast kunne 
kvotene vært høyere. 

Men selv med denne summen 
av utkast og landinger, så vil 
altså, paradoksalt nok, gyte-
bestanden av torsk i Nordsjøen 
fortsette å vokse.

Likevel vil den bare være på 
knappe 50.000 tonn i 2011, for-
utsatt at kvote- og utkastprog-
noser blir overholdt i år. Dette 
er bare en tredjedel av hva som 
skal til for at bestanden skal 
kunne regnes å være innenfor 
føre var-grensa. 

Paradoks
Enda mer paradoksalt er det at 
dødeligheten i bestanden vil gå 
ned med ei slik kvote og et slikt 
utkast til neste år. 

– Det er mange paradokser i 
dette, innrømmer Asgeir Aglen 
som er Norges representant i 

den rådgiven-
de komiteen. 

– Og mye av 
det kan forkla-
res med usik-
kerhet knyttet 
til både fors-
kningstokt og 
landinger, sier 
Aglen til FiskeribladetFiska-
ren. 

Lyspunkt
Han ser imidlertid klare lys-
punkter når det gjelder fiske-
bestandene i Nordsjøen, der-
som man ser bort fra akkurat 
torsken. – Det har vært mye 
verre. Flere bestander er i god 
forfatning, rapporterer han.

Nordsjøsild
Nordsjøsilda er blant det mest 
gledelige. Der tok myndighe-
tene kraftig rev i seilene for 

noen år siden. Nå høster man 
godene.  Forskerne foreslår 
å øke kvota fra 164.300 tonn 
i år til 188.900 tonn til neste 
år. Men sannheten er at kvota 
kunne vært på 371.000 tonn, og 
fortsatt bærekraftig.

Sparer
Forklaringen er at forskere og 
myndigheter for Nordsjøens del 
er på full fart over fra såkalt føre 
var-forvaltning til ei forvalt-
ning hvor målet er maksimalt 
langtidsutbytte (msy). 371.000 
tonn vil sikre en bærekraftig 
bestand isolert sett til neste år. 
Men 188.900 tonn gir det beste 
langtidsutbyttet.

– Man kan si at man sparer til 
magrere tider, bekrefter Asgeir 
Aglen.

terje.jensen@fbfi.no
Telefon: 77 05 90 21

OPP: Torskebestanden i Nordsjøen er på vei opp til tross for at det fortsatt er snakk om stort årlig utkast.  ILL.FOTO

Fakta: nordsjøtorsk
Gytebestanden har vært under QQ

den kritiske grensa på 70.000 
tonn i over ti år. 

Men nå er den på vei over. An-QQ

slaget for neste år er på 50.000 
tonn. Bestanden har vært i 
bedring siden 2006.

Norske fiskere mener bestan-QQ

den i denne delen av Nordsjøen 
aldri har vært i krise.

Bestanden av nordsjø-
torsk er på vei oppover 
– mot alle odds. Det 
kastes fortsatt i størrel-
sesorden 20.000 tonn 
årlig på havet!

z nordsjøen

Asgeir Aglen

Det har vært mye  ”verre. Flere bestander 
er i god forfatning. 
Asgeir Aglen, havforsker 
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